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Pismo związków zawodowych do Najwyższej Izby Kontroli w sprawie NAB 
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Można składać wnioski dotyczące pożyczek na cele mieszkaniowe 

Biuro Świadczeń Socjalnych Enei Centrum informuje pracowników Enei 

Wytwarzanie, że od 12 kwietnia do 14 maja 2021 r. można składać wnioski 

dotyczące pożyczek na cele mieszkaniowe (budowa, zakup, remont). Warunkiem 

jest złożenie oświadczenia o dochodzie na 2021 r. 

Wnioski należy składać wyłącznie w formie papierowej (załącznik nr 10 do Regulaminu 

Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych w Enei Wytwarzanie) w pok. nr 24 w budynku 

administracji lub do skrzynki "Wnioski socjalne" umieszczonej na bramie głównej Spółki. 

Wniosek można również przesłać elektronicznie na adres: ewa.pietrasik@enea.pl.  

Nie ma możliwości złożenia wniosku przez Portal Pracownika. 

Wszelkich informacji udzielają pracownicy biura: 

Ewa Pietrasik, nr tel. 614-15-60 lub 783-947-700 

Luiza Laskowska, nr tel. 614-10-62 

Ewelina Krupa, nr tel. 614-18-93 

Źródło: https://intranet.enea.pl/ew/Strony/Informacja.aspx?InfoID=40 

 

 

Komunikat dotyczący parkowania samochodów 

Zarząd Enei Wytwarzanie informuje wszystkich kierowców, że parking przy budynku administracji 

oraz budynku Pionu Zakupów przeznaczony jest wyłącznie dla samochodów służbowych.  

Prosimy o pozostawianie prywatnych pojazdów na pozostałych, przeznaczonych do tego miejscach 

parkingowych. 
Źródło: https://intranet.enea.pl/ew/Strony/Informacja.aspx?InfoID=30 

 

Enea wraz z Instytutem Lema zachęcają do udziału w projekcie 

Ogarnij hejt  

Rozpoczyna się nabór szkół do najnowszej edycji projektu Ogarnij hejt, którego celem 

jest popularyzacja wiedzy o zasadach bezpiecznego korzystania z internetu i zapobieganiu 

cyberprzemocy. Na bezpłatne zajęcia na temat cyberprzemocy dla uczniów, nauczycieli 

i rodziców ma szansę 30 szkół podstawowych z całej Polski. Partnerem tegorocznej edycji 

projektu jest Enea. 

Badania Państwowego Instytutu Badawczego NASK wskazują, że trzech na czterech uczniów spotkało 

się z jakąś formą cyberprzemocy. Jeden na trzech nigdy o niej nikomu nie powiedział. Ofiarami są 

przede wszystkim uczniowie szkół podstawowych. Liczby pokazują, że to zjawisko na ogromną skalę, 

które w wielu szkołach wciąż stanowi tabu. Uczniowie nie wiedzą jak reagować, gdy są ofiarami czy 

świadkami cyberprzemocy oraz jakie są konsekwencje prawne, gdy są jej sprawcami.  

mailto:ewa.pietrasik@enea.pl
https://intranet.enea.pl/ew/Strony/Informacja.aspx?InfoID=30
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Rodzice i nauczyciele nie potrafią diagnozować problemu i mu przeciwdziałać. Z pomocą przychodzą 

specjaliści z Instytutu Lema, którzy w ramach projektu Ogarnij hejt szkolą jak radzić sobie 

z cyberprzemocą. 

– Jako firma odpowiedzialna społecznie od lat łączymy działalność biznesową z troską i działaniami na 

rzecz lokalnych społeczności, naszych pracowników oraz klientów. Pomagamy odpowiedzialnie, 

współpracując z organizacjami, które mają doświadczenie i wiedzę ekspercką. Dzięki takiemu 

połączeniu sił wsparcie otrzymują ci, którzy naprawdę go potrzebują – podkreśla Anna Lutek, dyrektor 

Departamentu PR i Komunikacji w Enei. – Dzięki projektowi Ogarnij hejt, uczniowie, ich rodzice 

i nauczyciele zostaną otoczeni profesjonalną opieką, otrzymując wiedzę niezbędną do rozpoznawania 

i przeciwdziałania cyberprzemocy w środowisku szkolnym. Ma to szczególne znaczenie w czasach, gdy 

nauczanie odbywa się przez internet. To doświadczenie będzie procentować w przyszłości, w życiu 

dorosłym. Cieszymy się, że Grupa Enea będzie miała w tym swój udział – dodaje Anna Lutek. 

 

Właśnie rozpoczyna się rekrutacja do projektu dla szkół podstawowych z całej Polski. 

Zgłoszenia przyjmowane są do 30 czerwca, wystarczy wypełnić formularz na stronie 

https://instytutlema.pl/ogarnijhejt/. W placówkach, które się zakwalifikują zostaną 

przeprowadzone warsztaty dla wszystkich klas 6-8, rodziców uczniów i nauczycieli. Młodzi 

ludzie dowiedzą się jak reagować i co robić, doświadczając przemocy w internecie. Dorośli 

poznają narzędzia umożliwiające rozpoznanie problemu, dowiedzą się jak mu zapobiegać 

i przeciwdziałać. Dodatkowo szkoły otrzymają materiały edukacyjne i dydaktyczne, 

by kontynuować temat w przyszłości, certyfikat oraz raport dotyczący skali cyberprzemocy 

w placówce, który powstanie na podstawie ankiet wypełnianych podczas zajęć. 
 

Organizatorem akcji jest Fundacja Instytut Polska Przyszłości im. Stanisława Lema. Do tej pory 

w warsztatach udział wzięło ponad 3 000 uczestników z 21 szkół. Ogarnij hejt to jedno w wielu działań 

realizowanych w ramach obchodów Roku Lema, którego partnerem jest Enea. 

– W Roku Lema to nasz absolutnie najważniejszy projekt. Edukacja cyfrowa była czymś szczególnie 

bliskim Stanisławowi Lemowi, czymś o co zawsze apelował. Bo komputer jest tak mądry, jak człowiek, 

który go obsługuje. Projekt Ogarnij hejt prowadzimy już od przeszło roku, przeszkoliliśmy tysiące 

uczestników, ale dzięki współpracy z Eneą te liczby podwoimy. Zapraszamy szkoły do zgłaszania się! – 

powiedział dr Maciej Kawecki, prezes zarządu Instytutu Lema. 

Działania realizowane w ramach projektu Ogarnij hejt wpisują się w szerokie akcje na rzecz lokalnych 

społeczności, realizowane również przez Fundację Enea. 

– Troska o społeczności lokalne to jedno z podstawowych działań CSR-owych Grupy Enea. W marcu 

zrealizowaliśmy działania na rzecz kobiet, które odczuwają ekonomiczne, zdrowotne czy psychologiczne 

skutki pandemii, umożliwiając im skorzystanie z bezpłatnej opieki psychologicznej. W ramach projektu 

Ogarnij hejt profesjonalną pomoc otrzymają również uczniowie, ich rodzice i nauczyciele – 

podsumowuje Anna Lutek, dyrektor Departamentu PR i Komunikacji w Enei. 
Źródło: https://media.enea.pl/pr/659703/enea-z-instytutem-lema-zachecaja-do-udzialu-w-projekcie-ogarnij-hejt 

 

 

https://instytutlema.pl/ogarnijhejt/
https://media.enea.pl/pr/659703/enea-z-instytutem-lema-zachecaja-do-udzialu-w-projekcie-ogarnij-hejt
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Grupa Enea podsumowuje 2020 r. – wzrost przychodów 

i inwestycji oraz stabilna EBITDA. Koncern przygotowuje się do 

transformacji 

W 2020 r. Grupa Enea wypracowała dobre wyniki finansowe i operacyjne, w zmiennym 

i trudnym otoczeniu rynkowym. Grupa osiągnęła przychody na poziomie 18,2 mld zł 

(wzrost 11% r/r) oraz EBITDA na poziomie 3,3 mld zł. Na roczne skonsolidowane wyniki 

finansowe, w tym wynik netto, wpływ miały zdarzenia jednorazowe o charakterze 

niegotówkowym. Grupa zwiększyła nakłady inwestycyjne w obszarze środowiska 

naturalnego i zanotowała rekordowe wskaźniki niezawodności dostaw energii. 

 W 2020 r. Grupa Enea wypracowała 3,3 mld zł EBITDA oraz 18,2 mld zł przychodów 

ze sprzedaży. 

 O 3,8% r/r wzrósł wolumen sprzedaży energii elektrycznej i paliwa gazowego odbiorcom 

detalicznym, który wyniósł 21,1 TWh. 

 Na wynik netto Grupy (strata 2,2 mld zł) wpływ miały jednorazowe zdarzenia 

o charakterze niegotówkowym. Zysk netto oczyszczony ze zdarzeń jednorazowych 

wyniósł by 1 mld zł. 

 Produkcja energii ze źródeł odnawialnych wzrosła o 5% r/r.  

 W całym 2020 r. do sieci dystrybucyjnej Enei Operator zostało przyłączonych ponad 

43 tys. odnawialnych źródeł energii (łącznie z mikroinstalacjami) o łącznej mocy 546 MW. 

 Enea Operator po raz kolejny poprawiła wskaźniki niezawodności dostaw energii 

elektrycznej na terenie północno-zachodniej Polski. W 2020 r. średni czas przerw 

nieplanowanych oraz planowanych na poziomie wysokiego i średniego napięcia wyniósł 

77 minut. 

W 2020 r. Grupa Enea wypracowała wynik EBITDA na poziomie 3,3 mld zł (spadek r/r o 36 mln zł, tj. 

1%). O 11% r/r wzrosły przychody ze sprzedaży, które wyniosły 18,2 mld zł.  

Grupa odnotowała 2,2  mld zł straty netto, na co wpływ miały dokonane przez spółkę odpisy. 

Zdarzenia te miały charakter niegotówkowy i nie wpłynęły na wynik EBITDA Grupy. Obniżeniu uległ 

wskaźnik dług netto/EBITDA, który ukształtował się na bezpiecznym poziomie 1,95. 

Grupa Enea w 2020 r. przeznaczyła 2,4 mld zł na inwestycje, utrzymując wysoki poziom wykonania 

planu inwestycyjnego, mimo trudnych warunków przeprowadzania prac modernizacyjnych w czasie 

pandemii. Jednocześnie o 14% r/r zwiększono nakłady inwestycyjne związane z ochroną środowiska. 

W 2020 r. przeznaczono na tego typu inwestycje 272,5 mln zł. Były to głównie projekty modernizacyjne 

przystosowujące elektrownie Grupy do konkluzji BAT oraz komercyjne przyłączenia farm wiatrowych 

do sieci Enei Operator. 

  

Obszar dystrybucji z rekordami w zakresie wskaźników niezawodności oraz przyłączeń instalacji 

OZE  

EBITDA obszaru dystrybucji w 2020 r. ukształtowała się na poziomie 1,3 mld zł (wzrost r/r o 221 mln 

zł, 20%). Wynik ten jest efektem wyższej marży z działalności koncesjonowanej oraz wyższego wyniku 

na pozostałej działalności operacyjnej. Sprzedaż usług dystrybucyjnych utrzymywała się na stabilnym 

poziomie i wyniosła 19,4 TWh. O 1,3% w stosunku do 2019 r. wzrosła liczba odbiorców usług 

dystrybucyjnych – klientów Enei Operator. Na koniec 2020 r. było ich prawie 2,7 mln.   

Z roku na rok, sukcesywnie, poprawiane są wskaźniki niezawodności dostaw energii elektrycznej na 

terenie północno-zachodniej Polski. W 2020 r. Enea Operator, po raz kolejny, odnotowała najlepszy 

wynik w swojej historii. Średni czas przerw nieplanowanych oraz planowanych na poziomie wysokiego 

i średniego napięcia – liczonych zgodnie z regulacją jakościową Urzędu Regulacji Energetyki – został 

skrócony z 98 do 77 minut.     
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Miniony rok w Grupie Enea był również rekordowy pod względem przyłączeń instalacji OZE do sieci 

dystrybucyjnej. Enea Operator przyłączyła ponad 43 tys. odnawialnych źródeł energii (łącznie 

z mikroinstalacjami) o łącznej mocy 546 MW. Ogółem, do sieci Enei Operator przyłączonych jest 

prawie 63 tys. instalacji i mikroinstalacji OZE o mocy ponad 2 GW.  

  

Obszar wytwarzania z rosnących udziałem energii z OZE oraz inwestycjami środowiskowymi 
Najwyższa EBITDA, ponad 1,5 mld zł, zrealizowana została w obszarze wytwarzania. W porównaniu 

z 2019 r. był to spadek r/r o 64 mln zł, tj. 4%. Wpływ na to miał spadek marży na wytwarzaniu, przy 

jednoczesnym wzroście marży na obrocie i Rynku Bilansującym oraz rozwiązanie rezerwy na zakup 

farmy wiatrowej Skoczykłody w wysokości 129 mln zł w 2019 r. Wzrost wyniku EBITDA odnotowano 

natomiast w segmentach Ciepło (o 21 mln zł r/r) oraz OZE (o 12 mln zł r/r). 

Grupa wytworzyła w 2020 r. 22,5 TWh energii elektrycznej, czyli o 3,5 TWh mniej niż przed 

rokiem.  Niższa produkcja ze źródeł konwencjonalnych wynikała m.in. z przeprowadzanych, 

planowanych modernizacji bloków energetycznych oraz spadku zapotrzebowania odczuwanego 

w związku z pandemią koronawirusa. Sprzedaż ciepła w segmencie wytwarzania wyniosła 6 000 TJ.  

O 5% r/r wzrosła generacja z odnawialnych źródeł energii, która wyniosła 2,4 TWh. Od 2020 r. 

rozwojem i zarządzaniem projektami Grupy opartymi o odnawialne źródła energii zajmuje się nowa 

spółka - Enea Nowa Energia. 

Grupa Enea od lat prowadzi działania na rzecz zmniejszenia swojego wpływu na środowisko. W 2020 

r. w Elektrowni Kozienice zmodernizowano: oczyszczalnię ścieków z instalacji odsiarczania spalin IOS 

III bloku nr 10 (klasy 500 MW), elektrofiltry bloków nr 1, 4 i 5 (klasy 200 MW) oraz chłodnie 

wentylatorowe bloków nr 9 i 10 (klasy 500 MW). Natomiast w Elektrowni Połaniec zakończył się, 

realizowany od 2013 r., duży projekt modernizacyjny o nazwie Feniks. W jego efekcie została 

zwiększona moc osiągalna sześciu z siedmiu bloków konwencjonalnych – moc każdego wzrosła z 225 

MW do 242 MW. Moc osiągalna całej elektrowni  została podniesiona o 102 MW do 1 899 MW, 

a parametry emisyjne elektrowni obniżono do obowiązujących, bardziej wymagających standardów 

środowiskowych. 

  

Obszar obrotu z większym wolumenem sprzedaży energii elektrycznej i paliwa gazowego 
W 2020 r. wolumen sprzedaży energii elektrycznej i paliwa gazowego odbiorcom detalicznym wyniósł 

21,1 TWh i wzrósł, w stosunku do roku ubiegłego, o 774 GWh (ok. 3,8%). Wzrost sprzedaży energii 

elektrycznej odnotowano w segmencie odbiorców biznesowych (o 371 GWh, czyli 2,5%) oraz 

gospodarstw domowych (133 GWh, czyli 2,9%.). Wolumen sprzedaży paliwa gazowego wzrósł r/r 

o 270 GWh, czyli 25,5%, w tym w segmencie odbiorców biznesowych o 264 GWh, tj. o 24,9%. 

Łączne przychody ze sprzedaży energii elektrycznej i paliwa gazowego w 2020 r. wzrosły r/r o 11% 

(618 mln zł). Zwiększeniu uległy przychody w segmencie odbiorców biznesowych i  gospodarstw 

domowych. EBITDA w obszarze obrotu ukształtowała się na poziomie -15 mln zł (wzrost r/r o 35 mln 

zł). Na wynik tego segmentu pozytywnie wpłynęły wzrost średniej ceny sprzedaży energii oraz 

aktualizacja wyceny kontraktów CO2, przy jednoczesnym niekorzystnym wpływie wzrostu kosztów 

zakupu energii oraz obowiązków ekologicznych. 

W 2020 r. uruchomiono sprzedaż nowego produktu Enea Optima. To system służący do zdalnej 

akwizycji danych pomiarowych pozwalający na monitoring i optymalizację kosztową poboru energii 

i mocy przez klientów biznesowych. Grupa prowadzi również działania, których celem jest wdrażanie 

nowych rozwiązań techniczno-organizacyjnych i rozwój zdalnych kanałów kontaktu z klientami oraz 

nowoczesnych kanałów sprzedaży. 

  

Obszar wydobycia pod wpływem trudnego otoczenia rynkowego  
LW Bogdanka wypracowała w 2020 r. przychody ze sprzedaży sięgające 1,8 mld zł oraz zysk netto 

w wysokości 73 mln zł. Wynik EBIT w omawianym okresie wyniósł 95,2 mln zł, a EBITDA 466,2 mln 

zł. Wpływ na niższe wyniki operacyjne spółki miało przede wszystkim zmniejszenie popytu na węgiel 

energetyczny ze strony energetyki zawodowej i ciepłownictwa oraz przejściowe trudności geologiczne. 

W 2020 roku wydobycie węgla energetycznego wyniosło 7,6 mln ton. Średni uzysk kształtował się na 

poziomie 64,0%, wobec 64,1% przed rokiem. Na inwestycje przeznaczono 614 mln zł. Największą 

część tej kwoty, 293,6 mln zł przeznaczono na nowe wyrobiska i modernizację istniejących. 
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 Udział spółki w rynku węgla energetycznego w Polsce wyniósł w 2020 r. 19,7%.  Z kolei udział 

w dostawach węgla do energetyki ukształtował się na poziomie 25,3% co potwierdza silną pozycję 

Bogdanki na rynku. Ponad 85% sprzedaży zrealizowane zostało do Grupy Enea, w której skład wchodzi 

LWB. 

  

KOMENTARZE DO WYNIKÓW GRUPY ENEA ZA 2020 ROK: 
  

Paweł Szczeszek, prezes Enei: 
– Rok 2020 był trudnym czasem dla całej gospodarki. Krajowy sektor energii odczuł istotny spadek 

aktywności dużego biznesu, co za tym idzie ograniczenie popytu na energię elektryczną. W tak zmiennym 

otoczeniu rynkowym wypracowaliśmy dobre  wyniki finansowe i operacyjne. W obszarze wydobycia 

zauważalne było zmniejszenie zapotrzebowania na węgiel (ok. 18% w stosunku do analogicznego okresu 

roku 2019). W obszarze wytwarzania mniejsza była produkcja energii elektrycznej z węgla kamiennego 

(ok. 15% r/r), która została zrekompensowana wyraźnym wzrostem sprzedaży energii elektrycznej 

w obrocie, co przełożyło się na wzrost przychodów tego segmentu (o ok. 4% r/r). W obszarze dystrybucji 

zaobserwowaliśmy nieznaczny spadek sprzedaży usług dystrybucyjnych odbiorcom końcowym o ok. 

2%.   

Pandemia koronawirusa sprawiła, że musieliśmy szybko i sprawnie zreorganizować naszą pracę, 

zapewniając stabilne dostawy energii naszym odbiorcom, bezpieczeństwo pracownikom oraz klientom. 

Poza gwarancją bezpieczeństwa energetycznego zapewniamy również pomoc finansową i rzeczową 

ośrodkom walczącym z rozprzestrzenianiem się koronawirusa.  

Przygotowujemy się na wyzwania, z jakimi mierzy się już dziś rodzimy sektor energetyczny. W Grupie 

Enea trwają prace nad aktualizacją strategii. Chcemy, by w pełni odpowiadała ona nowym 

uwarunkowaniom zewnętrznym oraz umożliwiała wiarygodną i skuteczną transformację Grupy 

w kierunku zeroemisyjności. Nasze plany rozwojowe, oparte przede wszystkim na odnawialnych 

źródłach energii, wpisują się w realizację Polityki Energetycznej Polski do 2040 r. Rezygnacja 

z finansowania projektu gazowego w Elektrowni Ostrołęka C, nawiązanie strategicznej współpracy 

z partnerami w zakresie rozwijania projektów farm wiatrowych na Bałtyku to ważne kroki wzmacniające 

nasze działania w procesie transformacji Grupy Enea – powiedział Paweł Szczeszek, prezes Enei. 

  

Rafał Mucha, wiceprezes Enei ds. finansowych: 
– W minionym roku Grupa Enea wypracowała stabilne wyniki finansowe, w tym 11% r/r wzrost 

przychodów ze sprzedaży. Najwyższa EBITDA – 1,5 mld zł została zrealizowana w obszarze 

wytwarzania. Największy, 20% r/r wzrost EBITDA odnotował obszar dystrybucji. Wynik ten 

ukształtował się na poziomie 1,3 mld zł. Na wynik netto naszej Grupy miały wpływ dokonane odpisy. 

Zdarzenia o charakterze niegotówkowym nie wpłynęły na wartość EBITDA Grupy, która w 2020 r. 

wyniosła 3,3 mld zł. Bezpieczną sytuację finansową potwierdza wskaźnik dług netto/EBITDA, który 

spadł o 2% r/r i wyniósł 1,95. Sytuacja finansowa tworzy silne podstawy do realizacji planów 

związanych z transformacją Grupy, a naszym celem jest najefektywniejsze wykorzystywanie środków 

inwestycyjnych. Dodatkowo, od tego roku przepływy Grupy będą wspierane mechanizmem rynku mocy. 

W wyniku wygranych aukcji mamy zagwarantowane umowy mocowe dla bloków konwencjonalnych 

i jednostek z segmentu OZE – powiedział Rafał Mucha, wiceprezes Enei ds. finansowych.   

  

Artur Wasil, prezes Lubelskiego Węgla Bogdanka: 
– Był to trudny rok nie tylko dla Bogdanki, ale dla całej gospodarki, która wyraźnie była pod wpływem 

spowolnienia spowodowanego ograniczeniami wprowadzonymi w związku z epidemią koronawirusa. 

Mimo tych trudności należy ocenić ten rok jako dobry dla spółki. W drugiej połowie 2020 roku 

rozpoczęliśmy eksploatację ściany o rekordowo długim, siedmiokilometrowym wybiegu. Do wydobycia 

z tej ściany przygotowywaliśmy się od kilku lat, zarówno wykonując roboty chodnikowe, jak 

i  opracowując narzędzia cyfrowe. Pod koniec roku ogłosiliśmy nową Strategię rozwoju Lubelskiego 

Węgla „Bogdanka” S.A., co daje nam podstawy do optymistycznego patrzenia w przyszłość – 

powiedział Artur Wasil, prezes Lubelskiego Węgla Bogdanka. 
Źródło:https://media.enea.pl/pr/656330/grupa-enea-podsumowuje-2020-r-wzrost-przychodow-i-inwestycji-oraz-

stabilna-ebitda-koncern-przygotowuje-sie-do-transformacji 
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Wiceprezes Rady Ministrów, Minister Aktywów Państwowych 

Jacek Sasin poinformował o skierowaniu do prac rządowych 

rewolucyjnego projektu dotyczącego restrukturyzacji energetyki.   

Projekt restrukturyzacji energetyki zakłada głównie wydzielenie elektrowni 

węglowych z dotychczasowych spółek.  

Minister Jacek Sasin stwierdził w wywiadzie udzielonym dla radia RMF FM że jest proces który 

wymaga wielu inwestycji ponieważ wyłączane bloki węglowe należy zastąpić źródłami energii 

opartymi na OZE i elektrowniami zasilanymi gazem ziemnym oraz trwają prace nad energetyką 

jądrową.  

"W porozumieniu, które chcemy zawrzeć w umowie społecznej ze związkami zawodowymi i partnerami 

społecznymi mówimy o roku 2049 w którym odejdziemy od wytwarzania energii z węgla" - 

zapowiedział Jacek Sasin. 

Stwierdził, że elektrownie węglowe będą pracować jeszcze przez ponad dwadzieścia lat, ale nie będą 

obciążać spółek energetycznych. 

Jest to próba uzyskania z Komisji Europejskiej zgody na dokapitalizowywanie, które spowoduje, że 

można będzie produkować energię w takiej cenie, która nie będzie powodować wzrostu cen energii dla 

przeciętnego Polaka.  

Minister stwierdził iż "opłaty klimatyczne ciągle rosną". "Polacy płaciliby po prostu ogromne rachunki 

za prąd, gdybyśmy w dalszym ciągu trwali przy węglu jako paliwie energetycznym. Eksperci wyliczyli, 

że za 10 lat te rachunki byłyby dla przeciętnego Kowalskiego o 250 zł rocznie wyższe" – podsumował 

Jacek Sasin. 

Źródło: https://www.cire.pl/item,215391,1,0,0,0,0,0,jacek-sasin-ele… 

 

Punkt konsultacyjny programu "CZYSTE POWIETRZE" 

Urząd Miejski w  Kozienicach informuje że od 15 maja br. obowiązują nowe – 

uproszczone – zasady funkcjonującego już w naszej gminie Programu „Czyste 

Powietrze”, w ramach którego przyznawane jest dofinansowanie na wymianę źródła 

ciepła oraz termomodernizacje budynku. 

Szczegółowe informacje oraz formularz wniosku znajdują się pod następującym adresem 

strony internetowej: https://portal.wfosigw.pl/ 

Urząd Miejski w  Kozienicach oferuje pomoc w wypełnieniu wniosku w Punkcie 

Konsultacyjnym Programu „Czyste Powietrze”. 

Zapraszamy codziennie w godzinach pracy urzędu (pokój nr 124) lub kontakt telefoniczny 

(numer telefonu 611 71 52). 
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Tydzień Bezpieczeństwa Pracy ,,Piątka OPZZ dla Bezpiecznej Pracy” 

 

28 kwietnia br. przypadają obchody Światowego Dnia Bezpieczeństwa 

i Ochrony Zdrowia w Pracy, wspominanego także przez związki zawodowe 

jako Dzień Pamięci Ofiar Wypadków przy Pracy i Chorób Zawodowych. 

Mając na uwadze upamiętnienie tego Dnia, jak również odpowiadając na wyzwania związane 

pandemią i wciąż niezadowalającymi warunkami pracy w Polsce, Ogólnopolskie Porozumienie 

Związków Zawodowych organizuje promocyjną kampanie związkową: ,,Piątka OPZZ dla 

Bezpiecznej Pracy” w ramach obchodów Tygodnia Bezpieczeństwa Pracy w dniach 21- 28 kwietnia 

br. Kampania jest kierowana w szczególności do organizacji członkowskich OPZZ w celu 

upowszechnienia wiedzy o aktualnych zagrożeniach zawodowych i warunkach pracy, wspólnych dla 

wszystkich branż. 

,,Piątka OPZZ dla Bezpiecznej Pracy” to wybrane przez nas zagadnienia, które w ocenie OPZZ 

są obecnie największymi wyzwaniami współczesnego świata pracy w zakresie jej 

bezpieczeństwa. Chcemy o nich rozmawiać i wskazywać organizacjom związkowym możliwości 

rozwiązań i upowszechniania wiedzy o zagrożeniach zawodowych w ich środowiskach pracy. 

Każdego dnia będziemy promować jedno hasło z ,,Piątki”. Hasła te zostały przyjęte w Apelu 

Prezydium OPZZ z dnia 16 marca tego roku z okazji Światowego Dnia Bezpieczeństwa i Ochrony 

Zdrowia w Pracy. 

 

Piątka OPZZ dla Bezpiecznej Pracy 

1. Profilaktyka dolegliwości mięśniowo – szkieletowych związanych z pracą 

2. Zagrożenia psychospołeczne związane z pracą w czasie pandemii 

3. Ocena Ryzyka Zawodowego w eliminowaniu wirusa Sars – Cov - 2 

4. Wzmocnienie roli związków zawodowych na rzecz bezpieczeństwa pracy 

5. Covid – 19 jako choroba zawodowa 
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Dlaczego chcemy poruszyć takie problemy? 
 

 Profilaktyka dolegliwości mięśniowo – szkieletowych związanych z pracą, ponieważ jest to 

jedno z najpoważniejszych zagrożeń zawodowych wskazywanych przez pracowników w Europie 

na niechlubnym 1 miejscu, jak również przesłanie europejskiej kampanii informacyjnej pn. 

„Dźwigaj z głową” 2020-2022; 

 Zagrożenia psychospołeczne związane z pracą w czasie pandemii, ponieważ zachowanie  

zdrowia psychicznego w czasie pandemii stało się wyzwaniem, podobnie jak uświadomienie skali 

złych psychospołecznych warunków pracy dla zdrowia pracowników; 

 Ocena Ryzyka Zawodowego w eliminowaniu wirusa Sars – Cov – 2, ponieważ znaczenie 

systematycznego monitorowania warunków pracy i przeprowadzanie regularnej oceny ryzyka 

zawodowego w celu ograniczania zagrożeń i skutków z nich wynikających stało się istotnym 

warunkiem zachowania zdrowego środowiska pracy w czasie pandemii; 

 Wzmocnienie roli związków zawodowych na rzecz bezpieczeństwa pracy, ponieważ rola 

organizacji związkowych i Społecznej Inspekcji Pracy w kształtowaniu kultury bezpieczeństwa 

i prewencji wypadkowej na wszystkich szczeblach jest kluczem dobrego przywództwa w zakresie 

bezpieczeństwa pracy. 

 Covid – 19 jako choroba zawodowa, ponieważ chcemy pokazać podejście do uznawania Covid - 

19 za chorobę zawodową w Polsce na tle krajów europejskich i wesprzeć proces dochodzenia przez 

pracowników uznawania tej choroby jako jednostki chorobowej znajdującej się w rejestrze chorób 

zawodowych. 

Tydzień Bezpieczeństwa Pracy to także okazja do przypominania o stanie warunków pracy w Polsce 

i promowanie działań na rzecz kształtowania kultury bezpieczeństwa. 

Wypadki przy pracy w 2020 roku, co 2 dni pracownik tracił życie z powodu niebezpiecznych 

warunków pracy (189 ofiar śmiertelnych). Ponad 62,7 tys. poszkodowanych w wypadkach przy pracy i 

2,3 mln dni niezdolności do pracy – to statystyki dla nas nieakceptowalne. Podobnie na świecie, co 5 

minut z powodu złych warunków pracy ginie 1 osoba, a rocznie jest to ponad 2,78 mln zgonów. 

W Polsce liczba osób poszkodowanych w wypadkach przy pracy (o 24,6 proc. mniej niż w 2019 r.) 

oraz wskaźnik wypadkowości (z 6,15 do 4,62) zmniejszyły się w stosunku do ub. roku. Najwyższy 

udział poszkodowanych w wypadkach przy pracy odnotowano wśród osób w wieku 30-34 lata 

(16,6%). Poszkodowanymi byli główne mężczyźni (72,9%). Najwięcej poszkodowanych w wypadkach 

przy pracy pracowało w sekcji przetwórstwo przemysłowe (34,7%). Biorąc pod uwagę rodzaj 

wykonywanej pracy najwięcej poszkodowanych pracowało jako robotnicy przemysłowi i rzemieślnicy 

(30,2%). 

Czynniki w miejscu pracy mające niekorzystny wpływ na zdrowie fizyczne, spośród 16,3 mln 

pracujących w II kwartale 2020 r., 10,7 mln osób wskazało na występowanie w miejscu pracy 

czynników mających niekorzystny wpływ na zdrowie fizyczne, w tym 66,9% wskazało więcej niż 

jeden czynnik wpływający negatywnie na zdrowie. 65,7% pracujących w II kwartale 2020 r. 

potwierdziło występowanie w miejscu pracy czynników mających niekorzystny wpływ na zdrowie 

fizyczne. Co trzeci pracujący w II kwartale 2020 r. narażony był na niekorzystne dla zdrowia czynniki 

związane z męczącą (wymuszoną, niewygodną) pozycją ciała lub pozycją sprawiającą ból. 

Nieznacznie częściej na co najmniej jeden czynnik w miejscu pracy mający niekorzystny wpływ na 

zdrowie fizyczne narażeni byli mężczyźni (70,0% mężczyzn pracujących w II kwartale 2020 r.), 

natomiast wśród kobiet udział ten wyniósł 60,2%. Wyższy udział odnotowano również wśród osób 

mieszkających na terenach wiejskich (71,0% wszystkich mieszkańców wsi). Natomiast wśród osób 

zamieszkałych w miastach 62,1% narażonych było na co najmniej jeden czynnik mający niekorzystny 

wpływ na ich zdrowie. Najczęściej wskazywanym czynnikiem w miejscu pracy mającym niekorzystny 

wpływ na zdrowie fizyczne była męcząca (wymuszona, niewygodna) pozycja ciała lub pozycja 

sprawiająca ból – 32,4%. Żródlo:Wypadki przy pracy GUS, 2020 dane wstępne, oprac. www.opzz.org.pl 
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Źródło: http://www.kozienice.pl/aktualnosc-5-890-informacja_o_biezacej_sytuacji_w_sp.html 
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Konkurs, wielka zbiórka makulatury w gminie Kozienice 

 

Źródło:http://www.kozienice.pl/aktualnosc-4-855-konkurs_wielka_zbiorka_makulatury_w.html 
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